
Til Folketingets Energipolitiske Udvalg 

Dronninglund den. 11. april 2008 

 

 

 

Dronninglund Fjernvarmes foretræde for Udvalget torsdag den 3. april 2008 

vedr. et fuldskala sol- og jordvarmeprojekt. 

 

Mange tak for at I tog imod og ville høre på Dronninglund Fjernvarmes projekt og for spørgsmål til 

projektet. 

Som I måske kunne høre, tror vi selv på, at det vil kunne lade sig gøre, at dække over halvdelen af 

varmeforbruget i Dronninglund ved hjælp af solvarme i kombination med et stort varmelager og 

varmepumper. 

Vi tror også på, at andre vil kunne gøre det samme, hvis vi får skabt de rigtige rammebetingelser.  

Det vil sige: 

• Afgiftsfritagelse for elforbruget i jord- og luftvarmepumper, som bruges til nedregule-

ring i el-markedet. 

• Tilskud til de første anlæg, så der kompenseres for at nyudvikling altid koster ekstra, og 

at det koster ekstra første gang et sådant projekt gennemføres. – Overvej at oprette en til-

skudspulje eller et indsatsområde til dette. 

• At kommunerne gives ret til at godkende solvarme, hvis selskabsøkonomien er positiv 

(som for biogas). 

Efter det positive møde med jer, arbejder vi videre med projektet og lover at holde jer orienteret om 

den fortsatte udvikling. 

 

Med venlig hilsen 

f/ Dronninglund Fjernvarme 
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